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Luonnos hallituksen esityksestä laiksi päästökauppalain ja energiavirastosta 
annetun lain 1 §:n muuttamisesta

Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Ehdotetulla muutoksella pyritään selkeyttämään yli 95 prosenttia biomassaa käyttävien laitosten 
sääntelyä päästökaupassa ja varmistamaan, että taakanjakosektorin päästöt eivät kasva 
mahdolliseen fossiilisen polttoaineen lisäisen käytön johdosta sekä varmistamaan samantyyppisten 
laitosten yhdenmukainen kohtelu päästöjen hinnoittelussa. 

Bioenergia ry pitää esitettyjen muutosten tavoitteita hyvinä. Suomella on taakanjako- ja 
maankäyttösektoreilla merkittäviä haasteita vuosia 2021-2030 koskevien EU-tavoitteiden 
saavuttamisessa. Päästökauppadirektiivin hengen mukaista on, että mikäli laitoksessa kestävän 
biomassan osuus laskee alle 95 % rajan, laitos hakeutuu uudelleen päästökauppaan. Katsomme 
kuitenkin, että uudelleenliittymisessä tulisi pyrkiä minimoimaan hallinnolliset kustannukset niin 
Energiavirastossa kuin hakijankin osalta ja mahdollisuuksien mukaan pyrkiä hyödyntämään laitosta 
koskeneet tiedot ajalta, kun se vielä oli päästökaupan piirissä. Hallinnolliset kustannukset tulisi 
minimoida myös silloin, kun laitoksia siirretään uuteen päästökauppaan (ETS2).

Olemme huolissamme vaikutuksista, joita 95 % rajaa koskeva sääntely, sen epäselvyys ja laitosten 
siirto päästökaupasta ulos ja takaisin luo toimijoille koskien hiilidioksidin poistoa. Hiilidioksidin poisto 
palvelisi EU:n ilmastotavoitteita ja poistojen sääntely on Euroopassa kehitysvaiheessa. 
Tulevaisuudessa se saattaa kytkeytyä myös päästökauppaan.

Toteamme myös, että esityksessä kuvatut 95 %-sääntöön liittyvät epäselvyydet ja nyt esitetyt 
korjaukset ovat myös merkki siitä, ettei kyse alun perinkään ole kovin onnistuneesta ja tehokkaasta, 
Euroopan ilmastotavoitteita palvelevasta sääntelystä.
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